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Protokół nr 52/2023 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury 
Rady Powiatu w Kętrzynie 
z dnia 22 lutego 2023 r., godz. 12:00 
w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Kętrzynie 
 
Ad. pkt 1 i 2 
Otwarcie posiedzenia 

Podczas otwarcia posiedzenia obecni wszyscy członkowie komisji. Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu w Kętrzynie prowadził Przewodniczący 
komisji Piotr Soćko, który powitał wszystkich zebranych, stwierdził prawomocność obrad oraz 
przedstawił zaproponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
3. Zapoznanie się z informacją na temat funkcjonowania Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Kętrzynie oraz warunkami lokalowymi jednostki. 
4. Informacja na temat stanu realizacji projektów unijnych i innych w placówkach oświatowych. 
5. Informacja o potrzebach, bieżących remontach i planowanych inwestycjach w jednostkach 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Kętrzyński. 
6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na LVII sesji Rady 

Powiatu w dniu 23 lutego 2023 roku w sprawach: 
a) wyznaczenia Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego jako jednostki obsługującej 

jednostki organizacyjne Powiatu Kętrzyńskiego i określenia zakresu świadczonych usług; 
b) organizacji wspólnej obsługi kasowej dla  jednostek organizacyjnych Powiatu Kętrzyńskiego; 
c) zmiany uchwały Nr LII/434/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 6 października 2022 roku  

w sprawie ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za usuwanie pojazdu z drogi   
i  jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku 
odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w 2023 roku; 

d) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „BARCJA” na realizację inwestycji „Budowa 
ścieżki rowerowej na odcinku Kętrzyn - Gierłoż - Parcz -etap I"; 

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035; 
f) zmian w budżecie powiatu na rok 2023; 
g) zmiany uchwały nr XX/139/08 Rady Powiatu w Kętrzynie  z dnia 29 maja 2008 r.  w sprawie 

ustalenia zasad gospodarowania nieruchomościami wchodzącymi w skład zasobu 
nieruchomości Powiatu Kętrzyńskiego; 

h)  rozpatrzenia skargi na Przewodniczącą Rady Powiatu w Kętrzynie. 
7. Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski. 
8. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 25 stycznia 2023 r.  
9. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 Przewodniczący Piotr Soćko zaproponował przeniesienie punktu 3. na koniec porządku obrad ze 
względu na to, że komisja chce zapoznać się również z warunkami lokalowymi Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego. 
 
 Komisja jednogłośnie głosami 8 „za” przyjęła porządek obrad z zaproponowaną zmianą.  
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Ad. pkt 3 
Informacja na temat stanu realizacji projektów unijnych i innych w placówkach oświatowych 

Naczelnik Wydziału Oświaty i Zdrowia Danuta Tomczak poinformowała, że członkowie komisji 
otrzymali zestawienie drogą elektroniczną (zał. nr 2) i poprosiła o zadawanie pytań.  

Radna Urszula Baraniecka zapytała kto ma wpływ na terminy wyjazdów w ramach Programu 
Erasmus i kto je ustala. Radna zwróciła uwagę, że wyjazdy odbywają się w czasie roku szkolnego  
i maturzystom przepada dużo lekcji. Następnie radna zasugerowała, aby takie wyjazdy odbywały się  
częściowo w okresie ferii zimowych lub wakacji. 

Naczelnik Danuta Tomczak wyjaśniła, że jest to decyzja rady pedagogicznej i po części również 
uczniów, ponieważ bez nich taki wyjazd się nie odbędzie, a uczniowie nie chcą zgłaszać się na wyjazd w 
czasie ferii lub wakacji. Ponadto Naczelnik powiedziała, że nie wszyscy nauczyciele są chętni do 
wyjazdów w czasie wakacji, ponieważ mają już zaplanowane urlopy, ale nie jest to niemożliwe.  
 Radny Piotr Węglarski zapytał, gdzie może zapoznać się z założeniami i regulaminem Programu 
Erasmus+. 
 Naczelnik wyjaśniła, że każdy projekt określa odrębne założenia. 
 
Ad. pkt 4 
Informacja o potrzebach, bieżących remontach i planowanych inwestycjach w jednostkach 
oświatowych prowadzonych przez Powiat Kętrzyński 
 Naczelnik Danuta Tomczak poinformowała, że zestawienie zostało przesłane członkom komisji 
drogą elektroniczną (zał. nr 3). Następnie wyjaśniła, że na planowane inwestycje są zabezpieczone 
środki w budżecie np. przebudowa schodów w Zespole Szkół im. Marii Curie-Skłodowskiej, 
utwardzenie terenu przy Zespole Szkół im. Macieja Rataja w Reszlu, termomodernizacja łącznika  
w I Liceum Ogólnokształcącym im. Wojciecha Kętrzyńskiego. Naczelnik wyjaśniła, że na wymienione 
inwestycje odbył się już przetarg, został wyłoniony Wykonawca i zostaną zrealizowane w tym roku, 
natomiast renowacja drzwi zewnętrznych w I Liceum Ogólnokształcącym zostanie zrealizowana, jeśli 
będą przyznane środki zewnętrzne na ten cel. Naczelnik dodała, że remont korytarzy w I Liceum 
Ogólnokształcącym nie jest wydatkiem inwestycyjnym tylko potrzebą wskazaną przez panią Dyrektor. 
Naczelnik wyjaśniła, że pozostałe potrzeby bieżące wynikają z eksploatacji budynku, pomieszczeń  
i wyposażenia.  
 Radny Ryszard Kawczyński zapytał czy wymiana instalacji elektrycznej w Zespole Szkół im. 
Macieja Rataja w Reszlu wynika z zaleceń służb. 
 Wicestarosta Andrzej Lewandowski poinformował, że od wielu lat podczas kontroli służb, 
instalacja w głównym budynku oceniana jest negatywnie. Dodał, że przez kilka lat środki na ten cel były 
zapisywane w budżecie ale remont nie został zrealizowany.  
 Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że drugą sprawą, którą chce poruszyć jest odwodnienie 
biblioteki na terenie Zespołu Szkół im. Macieja Rataja w Reszlu, ponieważ budynek od wieli lat stoi  
w wodzie. 
 Wicestarosta poinformował, że od kilku lat planowane jest odwodnienie budynku i jeśli 
Wykonawca się zgodzi to wykona przy okazji utwardzania placu. 
 
 Radna Urszula Baraniecka zwróciła uwagę, że w zestawieniu jest informacja o trudnościach 
lokalowych w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym i zaplanowana kwota 10 000 zł na ten cel. 
Radna zapytała, czy te środki są zabezpieczone w budżecie. 
 Dyrektor Aneta Dunaj poinformowała, że na remonty zaplanowane jest 25 000 zł i jeśli nie 
będzie żadnych nieprzewidzianych wydatków to ta kwota powinna wystarczyć.  
 Radna zapytała czy na termomodernizację łącznika w I Liceum Ogólnokształcącym jest możliwe 
otrzymanie dofinansowania. 
 Wicestarosta poinformował, że termomodernizacja zostanie dofinansowana z projektu.  
 
Ad. pkt 5 
Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
 
 Przewodniczący realizując porządek obrad przeszedł do omówienia pozostałych projektów 
uchwał będących przedmiotem LVII sesji Rady Powiatu: 
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a) wyznaczenia Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego jako jednostki obsługującej 
jednostki organizacyjne Powiatu Kętrzyńskiego i określenia zakresu świadczonych usług 
 
Dyrektor Marta Żylińska poinformowała, że jest to uchwała porządkująca, ponieważ Centrum 

Usług Wspólnych rozszerza swoją działalność i od 2016 roku Rada Powiatu podjęła już 9 uchwal 
zmieniających.  

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 4).  
 
 

b) organizacji wspólnej obsługi kasowej dla  jednostek organizacyjnych Powiatu Kętrzyńskiego 
 

Dyrektor Marta Żylińska poinformowała, że z praktyki Centrów Usług Wspólnych wynika, że 
powinna zostać podjęta taka uchwała, ponieważ jednostki obsługiwane nie posiadają kas, a niektórzy 
pracownicy nie chcą otrzymywać wynagrodzenia na konto bankowe, w związku z czym jednostki 
korzystają z kasy w Starostwie Powiatowym. 

 
Radny Ryszard Kawczyński poinformował, że jeżeli ktoś nie może jechać do Starostwa po 

pieniądze, a nie ma konta bankowego lub nie chce, aby środki wpływały na konto to jest możliwość 
wykonania przekazu pocztowego, ale sam zainteresowany tą formą otrzymania środków musi ponieść 
koszty przekazu.  
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 5).  
 
c) zmiany uchwały Nr LII/434/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 6 października 2022 roku  

w sprawie ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za usuwanie pojazdu z drogi   
i  jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia 
od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w 2023 roku 

                          
 Wicestarosta Andrzej Lewandowski poinformował, że zmiany w stawkach opłat wynikają z 

przeprowadzonego postępowania w trybie zapytania ofertowego i mieszczą się ona w zaplanowanym 
budżecie.  

Skarbnik wyjaśnił, że większość stawek uległa obniżeniu, natomiast kwota za pojazd do 3,5 t czyli 
samochody osobowe, które najczęściej są zabierane na parking strzeżony znacznie wzrosła. Ponadto 
Skarbnik wyjaśnił, że właściciele nie odbierają pojazdów, które mają małą wartość, a wtedy Powiat 
ponosi opłaty za każdy dzień przechowywania samochodu na parkingu strzeżonym. Skarbnik dodał, że 
po postępowaniu sądowym i ustaleniu właściciela takiego pojazdu, nie ma możliwości ściągnięcia 
należności, ponieważ są to często osoby bezrobotne.  

 
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 6).  
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d) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „BARCJA” na realizację inwestycji „Budowa ścieżki 
rowerowej na odcinku Kętrzyn - Gierłoż - Parcz -etap I" 

 
Skarbnik Powiatu Bogusław Lichocki wyjaśnił, że Związek Gmin „BARCJA” złożył wniosek do Programu 
Inwestycji Strategicznych o dofinansowanie budowy ścieżki rowerowej w pasie drogi powiatowej na 
odcinku Kruszewiec – Czerniki. Starosta dodał, że Związek otrzymał dofinansowanie na tą inwestycję,  
a wkład własny wynosi 247  500 zł, w związku z czym Gmina Kętrzyn, Miasto Kętrzyn i Powiat 
Kętrzyński udzielają pomocy finansowej w kwocie 50 000 zł. 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 7).  
 
 
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035 

 
 
Skarbnik Powiatu Bogusław Lichocki przedstawił propozycje zmian zawartych w projekcie uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 2035 oraz  
w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2022: 

 
I. Zmiany dochodów i wydatków – zadania własne 

 

1) W związku z wpływem płatności końcowej do projektu realizowanego w 2022 r. pn. „E-

zarządzanie infrastrukturą drogową w Zarządzie Dróg Powiatowych w Kętrzynie wraz  

z uruchomieniem e-usług” dokonać zwiększenia dochodów ze środków unijnych. Dla zbilansowania 

zmniejszyć wolne środki 

Zw. D. 600; 60095; § 6257 – 491 385 zł 

Zmn. Przychody;     § 950   – 491 385 zł 

 

2) Dokonać zwiększenia dochodów i wydatków środków z Funduszu Pomocy z tytułu wsparcia 

w realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką 

nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy 

Zw. D.  758; 75814 § 2100 – 208 044 zł 

Zw. W. 801; 80115 § 4750 –     4 500 zł (ZSz MCS) 

                                   § 4750 –    3 020 zł (PCE) 

                                   § 4750 –       790 zł (ZSz MR) 

                                   § 4850 –  22 500 zł (ZSz MCS) 

                                   § 4850 –  14 920 zł (PCE) 

                                   § 4850 –    4 080 zł (ZSz MR) 

                       80117 § 4750 –    4 300 zł (PCE) 

                                   § 4750 –    1 330 zł (ZSz MR) 

                                   § 4850 –  22 350 zł (PCE) 

                                   § 4850 –    6 870 zł (ZSz MR) 

                       80120 § 2340 –  41 034 zł (II Pr. LO) 

                                   § 4750 –     4 360 zł (ILO) 

                                   § 4750 –     1 320 zł (ZSz MCS) 

                                   § 4850 –  22 740 zł (ILO) 

                                           § 4850 –    6 830 zł (ZSz MCS) 

                       80134 § 4750 –    1 950 zł (SOSW) 

                                   § 4850 –  10 100 zł (SOSW) 
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              854; 85403 § 4370 –    5 000 zł (SOSW) 

                                   § 4750 –    2 140 zł (SOSW) 

                                   § 4850 –  10 960 zł (SOSW) 

                            85410 § 4750 –       620 zł (ZSMR) 

                                   § 4750 –    2 110 zł (PCE) 

                                   § 4850 –    3 330 zł (ZSMR) 

                                   § 4850 –  10 890 zł (PCE) 

 

3) W związku z częściowym zwrotem dotacji celowej udzielonej w 2022 r. Szpitalowi Powiatowemu 

dokonać zwiększenia dochodów. Dla zbilansowania zmniejszyć wolne środki 

Zw. D. 851; 85195; § 6690 – 13 169 zł 

Zmn. Przychody;     § 950   – 13 169 zł 

 

4) Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie dokonać przeniesienia planu dochodów 

Zmn. D. 852; 85203; § 0830 – 34 800 zł 

                        85220; § 0830 –   4 800 zł 

Zw. D.             85203; § 2320 – 34 800 zł 

                        85220; § 2320 –   4 800 zł 

 

5) Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie dokonać przeniesienia planu wydatków 

w projekcie pn. „Reintegracja rodzin biologicznych poprzez wsparcie rodzinnych form pieczy 

zastępczej w Powiecie Kętrzyńskim” 

Zmn. W. 853; 85395; § 4107 – 104 528 zł 

Zw. W.                          § 4017 – 104 528 zł 

 

II. Zmiany przychodów i rozchodów 

 

1. W celu zmniejszenia wydatków na odsetki od kredytów zwiększa się rozchody budżetu z tytułu 

wcześniejszej spłaty sześciu kredytów zaciągniętych w latach 2014-2016, których termin końcowej 

spłaty przypada na lata 2024-2026. Dla zbilansowania budżetu zwiększyć wolne środki 

Zw. Przychody; § 950 – 673 817 zł 

Zw. Rozchody;  § 992 – 673 817 zł 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 8). 
 
f) zmian w budżecie powiatu na rok 2023 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 9). 
 

g) zmiany uchwały nr XX/139/08 Rady Powiatu w Kętrzynie  z dnia 29 maja 2008 r.  w sprawie 
ustalenia zasad gospodarowania nieruchomościami wchodzącymi w skład zasobu nieruchomości 
Powiatu Kętrzyńskiego 

 
 Naczelnik Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru i Nieruchomości Beata Obolewicz 
poinformowała, że w 2008 roku powstała uchwała dotycząca zasad gospodarowania nieruchomościami 
wchodzącymi w skład zasobu nieruchomości Powiatu Kętrzyńskiego, ale zgodnie z nowymi 
orzecznictwem to już nie Zarząd Powiatu, a Rada Powiatu musi wyrazić zgodę na przedłużenie umowy 
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najmu na kolejny okres z tą samą osobą. 
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 10). 

 
 

h) rozpatrzenia skargi na Przewodniczącą Rady Powiatu w Kętrzynie 
 

Wicestarosta poinformował, że skarga na przewodniczącą rady powiatu została skierowana do 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Kętrzynie, która uznała, że skarga powinna zostać 
przekazana według właściwości Wojewodzie Warmińsko-Mazurskiemu.  

Radny Piotr Węglarski zapytał czy przepisy mówią o tym, że skargę na przewodniczącą składa się 
do Wojewody. 

Wicestarosta wyjaśnił, że zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie powiatowym skarga na radę 
powiatu rozpatrywana jest przez Wojewodę, a skargę na przewodniczącą traktuje się jak skargę na 
radę powiatu.  

Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka powiedziała, że jest jej przykro, że wpłynęła taka skarga, 
ale przyjmie z pokorą rozstrzygnięcie Wojewody. Dodała, że nie chce na sesji zabierać głosu w tej 
sprawie oraz nie chciałaby podczas sesji przypominać radnym o zapisach Statutu. Radna wyjaśniła, że 
podczas sesji padły wnioski o dopuszczenie mieszkańców do głosu, ale nie były to wnioski formalne, w 
związku z czym nie zostały poddane pod głosowanie. Przewodnicząca powiedziała, że jeżeli większość 
rady uzna, że Statut trzeba zmienić to będzie można dyskutować o nowych zapisach. Dodała, że stoi na 
stanowisku, że jest przewodniczącą i ma obowiązek pilnowania porządku i przestrzegania zapisów. 
Przewodnicząca poinformowała, że skorzystała ze swojego prawa, ponieważ był to dziennikarz, który 
zabierał już głos na poprzedniej sesji i odbiegał od spraw, które chciał poruszyć, a jedynie poddawał 
krytyce niektórych radnych. Przewodnicząca dodała, że dziennikarz chciał między innymi poruszyć 
sprawę Zespołu Szkół im. Macieja Rataja w Reszlu, a robienie z tego sensacji podczas sesji, kiedy Zarząd 
w tej sprawie podjął już decyzję i jest o tym mowa w sprawozdaniu nie jest zasadne. Przewodnicząca 
powiedziała, że radni powinni dbać o to, aby nie nakręcać tematu, nie biczować publicznie i nie oceniać 
zachowania dyrektora danej jednostki. Ponadto poprosiła, aby radni byli sprawiedliwi wobec niej, bo 
przez całą kadencję nie raz osoby spoza rady zabierały głos i nie były to tylko osoby zaproszone. 
Przewodnicząca rady dodała, że Redaktor nie przedstawiał swoich problemów tylko reprezentował 
kogoś, nie mając do tego upoważnienia. Przewodnicząca poprosiła, aby nie musiała już więcej 
przypominać radnym, że zapytania i interpelacje składa się na piśmie, ponieważ wynika to z ustawy  
o samorządzie powiatowym. Przewodnicząca poinformowała, że przeanalizowała Statuty okolicznych 
powiatów i np. w Powiecie Mrągowskim w ogóle nie dopuszcza się głosu mieszkańców, a jedynie 
przewodniczący może udzielić głosu osobom zaproszonym na sesję, w Powiecie Piskim przewodniczący 
może udzielić głosu osobom zaproszonym na sesję, a jeżeli radni uznają  to za stosowne, może być 
wprowadzony punkt dotyczący zapytań i wniosków mieszkańców powiatu. Następnie Przewodnicząca 
przytoczyła zapis Statutu Powiatu Lidzbarskiego, który mówi, że przewodniczący może udzielić głosu 
osobom zaproszonym na sesję, ale może również udzielić głosu mieszkańcom przybyłym na sesję po 
wyczerpaniu porządku obrad, a przed zamknięciem sesji w celu złożenia oświadczenia lub zadania 
pytania. Przewodnicząca dodała, że w Powiecie Bartoszyckim jest tak, że przewodniczący może udzielić 
głosu osobie, która nie jest radnym, po uzyskaniu zgody rady. Przewodnicząca wyjaśniła, że  
w komentarzach pod artykułem redaktora były właśnie takie głosy, że przewodnicząca powinna 
poddać pod głosowanie możliwość zabrania głosu, ale w naszym Statucie nie ma takiego zapisu.  

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że nikt nie wie jakie pytania chciał zadać mieszkaniec,  
a w sprawie z Reszla występują dwie osoby i jeszcze na pewno będą na ten temat jakieś informacje. 
Następnie radny powiedział, że Przewodnicząca Rady przytoczyła zapisy Statutu Powiatu 
Mrągowskiego, ale Mrągowo nie jest żadnym autorytetem, ponieważ wystarczy posłuchać co mówią 
mieszkańcy na temat Rady Powiatu w Mrągowie.  

Radny Piotr Węglarski stwierdził, że sprawa wydawała się krótka, ponieważ niezależnie od tego 
czy był to redaktor czy ktoś inny to powinien mieć możliwość zadania pytań i na tym zakończyłoby się 
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jego wystąpienia, a Starosta mógłby odpowiedzieć lub nie jeśli tak by uznał. Radny powiedział, że 
działamy wybiórczo, ponieważ jednym pozwalamy na zabranie głosu, a innym nie i jest to problem. 
Radny powiedział, że radni spotkali się i ustalili, że w porządku obrad pojawi się punkt dotyczący spraw 
różnych, ale nie został przewidziany na najbliższej sesji. Radny powiedział, że głosu radnym udzielają 
wyborcy, którzy ich wybierają i trzeba to szanować, a głos mieszkańców na sesji powinien być 
wypowiedziany.  

Radny Ryszard Kawczyński przypomniał, że jakiś czas temu rozpatrywana była petycja dotycząca 
remontu jednej z dróg w gminie Korsze, w związku z czym grupa osób przyjechała na posiedzenie 
komisji, a później te same osoby przyjechały na sesję i ten sam temat był omawiany ponownie. Radny 
powiedział, że trzeba zmienić Statut Powiatu z takim zapisem, że sesje odbywają się w ostatni czwartek 
miesiąca, wszystkie komisje obradują przed sesją, a program posiedzeń komisji podaje się do 
publicznej wiadomości. Radny powiedział, że na komisje może przyjść każdy i wypowiadać się do woli. 
Następnie radny przypomniał posiedzenia sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego, na których 
każdy porządek był zakłócony, ponieważ przyjeżdżali mieszkańcy Korsz w sprawie huty ołowiu, 
atakowali, wywieszali transparenty i robili z tego show. Radny dodał, że ci ludzie nie przyjeżdżali na 
posiedzenia komisji ds. ochrony środowiska, ponieważ potrzebowali występu publicznego. Radny 
Ryszard Kawczyński stwierdził, że mieszkańcy znają radnych ze swoich okręgów i mogą do nich zgłaszać 
swoje problemy, a jeśli chcemy dopuszczać mieszkańców do głosu podczas sesji to należy 
doprecyzować zapisy Statutu. Radny stwierdził, że jeśli doprowadzimy do tego, że sesje będą forum 
dyskusyjnym to będą trwały w nieskończoność.  

Radna Aneta Pietrzyk – Hornicka zwróciła uwagę, że gdyby to był mieszkaniec z ważną sprawą to 
Przewodnicząca dopuściłaby go do głosu, a tutaj był dziennikarz z szeregiem pytań, który ma wiele 
innych możliwości pozyskania informacji. Radna dodała, że temat szkoły w Reszlu wymaga specjalnej 
troski, ponieważ w tej sprawie są pokrzywdzone młode osoby i rozgłos nie jest potrzebny. Radna 
powiedziała, że w pełni popiera to co zrobiła Przewodnicząca Rady i ze względu na powierzoną jej 
funkcję ma prawo do podejmowania takich decyzji w celu sprawnego prowadzenia obrad. Radna Aneta 
Pietrzyk – Hornicka powiedziała, że nie zgadza się z radnym Ryszardem Kawczyńskim w sprawie 
mieszkańców Korsz, ponieważ są to ludzie, którzy manifestowali w ważnej sprawie, walczyli o zdrowie 
swoje i bliskich, a ranga tych manifestacji znacznie różni się od pytań zadawanych przez dziennikarza. 

Radna Alina Janiszewska odnosząc się do wypowiedzi radnego Ryszarda Kawczyńskiego 
powiedziała, że uczestniczyła w tym „show” i uważa, że jest to zły przykład, ponieważ mieszkańcy Korsz 
walczyli o to, aby ktoś dostrzegł problem i pomógł w ochronie zdrowia i życia osób mieszkających  
w Korszach przy funkcjonowaniu huty ołowiu, która oddziaływała na środowisko i nie spełniała 
podstawowych norm. Radna dodała, że Komitet zwracał się z pismami do wszystkich instytucji i jest to 
potwierdzone na stronie Komitetu.  

Radny Piotr Węglarski powiedział, że zgadza się, iż dobro dzieci musi być chronione, ale redaktor 
chciał tylko zadać pytanie i nie wiemy jakie kwestie chciał poruszyć. Radny poinformował, że  
w „Tygodniku Kętrzyńskim” pojawił się artykuł o sprawie w Zespole Szkół w Reszlu, gdzie na pierwszej 
stronie gazety zamieszczono niestosowny tekst. Radny dodał, że zgodnie z informacjami znajdującymi 
się w Sprawozdaniu z prac Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym, redaktor tej gazety 
przygotowuje również miesięczny biuletyn „Wiadomości Lokalne”, który jest wydawany ze środków 
Powiatu. Radny wyjaśnił, że „Tygodnik Kętrzyński” sprzedawany jest w sklepach, gdzie przychodzą 
uczniowie, którzy nie znali szczegółów tej sprawy, ponieważ są to treści znane prokuraturze.  

Wicestarosta wyjaśnił, że jeżeli prokurator otrzymał wniosek o udostępnienie informacji to 
wykonał go w ustawowym terminie, a na pewno nie przekazał tych informacji nikt z członków Zarządu.  

Radny Lech Ryndzionek sprzeciwił się rozmowom tylko podczas komisji, ponieważ to za mało. 
Radny stwierdził, że mieszkańcy oglądają transmisje sesji i w taki sposób również pozyskują pewne 
informacje.  

Radny Ryszard Kawczyński złożył wniosek o doprecyzowanie zapisów Statutu Powiatu 
Kętrzyńskiego określających sposób udzielania głosu osobom spoza Rady Powiatu w Kętrzynie.   

Przewodniczący Komisji Piotr Soćko poddał pod głosowanie powyższy wniosek, który został 
przyjęty głosami 7 „za” i 1 „wstrzymującym się”.  

Radna Urszula Baraniecka powiedziała, że wielokrotnie dalsze działania zostały wypracowane na 
posiedzeniach komisji, po rozmowie z wnioskodawcami.  

Radny Ryszard Kawczyński odnosząc się do swojej wcześniejszej wypowiedzi oświadczył, że 
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komisja ds. ochrony środowiska sejmiku województwa za każdym razem dopuszczała przedstawicieli 
Komitetu na rzecz Ochrony Środowiska i Zdrowia Mieszkańców miasta Korsze do głosu, a dokumenty 
będące w posiadaniu komisji nie wskazywały na zagrożenie.  
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 11). 
 
Ad. pkt 6 
Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 

Radny Piotr Węglarski poinformował, że w środę tydzień temu w Zespole Szkół nr 1 w Ełku 
odbyła się konferencja branżowa pn. „Kształcenie dla przyszłości – wykorzystanie potencjału biznesu  
w edukacji zawodowej.” Radny wyjaśnił, że inicjatorem rej konferencji był miedzy innymi Prezes 
Stoczni Saxdor Shipyard Sp. z o.o., a tematem była modelowa współpraca ze szkołami na potrzeby 
firmy produkującej jachty. Radny dodał, że inwestor zwrócił się do szkoły z wnioskiem o utworzenie 
klasy kształcącej młodzież w tym kierunku, a w zamian zapewni pracę w stoczni. Ponadto radny 
powiedział, że Stocznia rozbudowała się i zatrudnienie przekracza już 390 osób. Radny zapytał czy 
dużym problemem byłoby utworzenie takiego kierunku w jednej ze szkół w powiecie kętrzyńskim  
i dodał, że trzeba poszerzać ofertę o kierunki, które zapewnią pracę.  

Wicestarosta poinformował, że wie o tej konferencji, ale w tym dniu obchodzone było święto 
Zespołu Szkół im. Macieja Rataja w Reszlu. Dodał, że przez 8 lat trwały prace nad utworzeniem takiej 
klasy Zespole Szkół w Reszlu i Powiatowym Centrum Edukacyjnym, ale nie mamy w pobliżu stoczni czy 
jeziora, a dowożenie uczniów do Węgorzewa stanowi duży koszt. Ponadto Wicestarosta zwrócił uwagę 
na problem jakim są nauczyciele takiego zawodu i kosztowne wyposażenie klas do praktycznej nauki 
zawodu.  

 
Radny Ryszard Kawczyński poinformował o problemie z rejestracją w poradniach przy Szpitalu 

Powiatowym w Kętrzynie. Wyjaśnił, że nie można dodzwonić się do poradni i należy usprawnić system 
rejestracji.  
 
Ad. pkt 7 
Przyjęcie protokołów 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag do treści projektów protokołów i przyjęli: 
- protokół z posiedzenia komisji w dniu 25 stycznia 2023 r. – jednogłośnie głosami 8 „za”.  
 
Ad. pkt 7 
Zapoznanie się z informacją na temat funkcjonowania Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 
w Kętrzynie oraz warunkami lokalowymi jednostki 
 Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Aneta Dunaj przedstawiła członkom 
komisji sprawozdanie (zał. nr 12) i poinformowała, że w placówce mieści się przedszkole do którego 
uczęszcza 8 dzieci z autyzmem lub zespołem Aspergera oraz 3 z niepełnosprawnościami sprzężonymi. 
Ponadto Dyrektor przedstawiła liczbę uczniów z niepełnosprawnościami z podziałem na następujące 
klasy: 

➢ Szkoła podstawowa  
▪ Klasy I-III 

17 uczniów ze sprzężeniami 
1 uczeń z niepełnosprawnością ruchową w tym afazja 
4 uczniów z autyzmem lub zespołem Aspergera 
15 uczniów z niepełnosprawnością w stopniu lekkim 
8 uczniów z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu umiarkowanym lub 
znacznym 
 

▪ Klasy IV – VIII 
1 uczeń słabowidzący 
1 uczeń z niepełnosprawnością ruchową w tym afazja 
29 uczniów z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu lekkim 
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4 uczniów z autyzmem lub zespołem Aspergera 
15 uczniów ze sprzężeniami 
10 uczniów ze niepełnosprawnością w stopniu umiarkowanym i znacznym 
 

➢ Szkoła Specjalna Przysposabiająca do Pracy 
8 uczniów z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu umiarkowanym i znacznym 
4 uczniów ze sprzężeniami  
    Klasa I-II oraz klasa II-III 

➢ Szkoła Branżowa I Stopnia 
1 uczeń słabowidzący 
21 uczniów z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu lekkim 
9 uczniów ze sprzężeniami 
7 uczniów z autyzmem i zespołem Aspergera 

 
 Dyrektor Aneta Dunaj wymieniła zajęcia specjalistyczne realizowane w Ośrodku, a są to między 
innymi: 
- logopedia 
- zajęcia korekcyjno-kompensacyjne 
- Integracja Sensoryczna 
- zajęcia surdopedagogiczne i tyflopedagogiczne 
- EEG Biofeedback 
- zajęcia metodą Johansena 
- zajęcia metodą Tomatisa i terapia słuchowa 
- zajęcia z pedagogiem i psychologiem 

Dyrektor dodała, że chciałaby, aby w Ośrodku były prowadzone zajęcia z dogoterapii  
i hipoterapii. Ponadto poinformowała, że uczniowie uczestniczą w projektach edukacyjnych, wielu 
akcjach, konkursach, zawodach sportowych oraz uroczystościach, zgodnie z przyjętym kalendarzem 
imprez i uroczystości. Dyrektor powiedziała, że obecnie realizowane są dwa zewnętrzne projekty, na 
które Ośrodek pozyskał dofinansowanie.  Następnie Dyrektor przedstawiła najważniejsze potrzeby 
placówki, a jest to zwiększenie liczby pomieszczeń na realizację zadań statutowych, budowa większej  
i dostosowanej do potrzeb Sali gimnastycznej, większy plac zabaw oraz nowa pracownia komputerowa.  

 
Radna Aneta Pietrzyk – Hornicka powiedziała, że mieszka w pobliżu Ośrodka i widzi jak dzieci 

wychodzą do mieszkańców z zaproszeniem na różnego rodzaju uroczystości, szkoła żyje, a nauczyciele  
i dyrekcja są bardzo zaangażowaniu w swoją pracę i rozwój placówki. 

Dyrektor Aneta Dunaj poinformowała, że organizują kiermasze, z których pozyskany dochód 
jest przeznaczany na wycieczki itp. 

Radna Alina Janiszewska powiedziała, że widziała przedstawienie uczniów Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego i była pod ogromnym wrażeniem pięknego występu. Radna dodała, że takie 
przygotowanie uczniów wymaga wielu prób, pracy nauczycieli i odpowiednich metod.  

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że podziwia nauczycieli za ich pracę i dodał, że Ośrodek 
będzie się rozwijał, ponieważ niepełnosprawność przez ostatnie 25 lat wzrosła z 10% na 17%.  
 
Ad. pkt 9 
Zamknięcie posiedzenia 

Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu 
w Kętrzynie zostało zakończone o godz. 14:50. 
 
 
Protokołowała: 
 
M. Filipiak 

PRZEWODNICZĄCY 
Komisji Edukacji i Kultury  
Rady Powiatu w Kętrzynie 
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